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Jacob Jensen (V) har i brev af 2. april 2012 stillet mig følgende spørgsmål S 2812, 
som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål S 2812:

”Er der efter ministerens mening nogen tekniske hindringer i vejen for at hæve net-
tomåleordningen fra de nuværende 6 kWp til f.eks. 12 kWp, og hvad mener ministe-
ren, at årsagen er til at have en grænse på netop 6 kWp?”

Svar

Støtten til elproduktionen fra solcelleanlæg under nettomålerordningen svarer til de 
sparede omkostninger til afgifter, nettariffer mv., hvilket i alt i dag typisk er omkring 
1,5 kroner pr. kWh. I forhold til støtten til f.eks. elproduktion fra landmøller fås med 
nettomålerordningen en væsentligt højere støtte.  Der er således ikke nogen sam-
fundsmæssig tilskyndelse til at udvide nettomålerordningen til at omfatte større an-
læg 

Rent teknisk er der allerede nu ved installation af solcelleanlæg på op til 6 kW på en 
større del af husene en stor risiko for at overbelaste de lokale elnet. Problemet for-
værres, hvis der installeres anlæg med større effekter.

Grænsen på 6 kW er fastsat således, at et solcelleanlæg på årsbasis har en produk-
tion af samme størrelse som det årlige elforbrug i et enfamiliehus. 

Med venlig hilsen

Martin Lidegaard


